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“Dat lintje kwam niet helemaal als 
een verrassing. Mijn zus had me vorig 
jaar al eens gepolst of ik een lintje zou 
accepteren. En als je vervolgens een 
jaar later wordt verzocht om op 
26 april naar Lucas Bolwerk 24 (!) te 
komen dan begint er wel iets te 
dagen. De smoes was goed ver-
zonnen: ik zou een symposium bij-
wonen van een vroegere buurjongen, 
die het tot hoogleraar had geschopt. 

Toen ik bij de schouwburg aankwam 
stonden familie en vrienden daar met 
dit bord in de hand,” zegt Tertius 
lachend.

Tertius is geboren in Zwolle, maar 
getogen in Tuindorp(-Oost). Zijn 
bijzondere voornaam roept vaak de 
vraag op: “Ben je de derde thuis?” 
“Nee”, antwoord ik dan, “ik ben de 
vierde.” Na een verbaasde blik voeg 
ik hier snel aan toe: “ik ben de derde 
zoon, ik heb ook nog een oudere 
zus.”

Vanuit zijn woonkamer heeft Tertius 
een mooi uitzicht op de (nu nog 
ingepakte) Dom. Jarenlang werkte 
hij als beheerder van het Academie-
gebouw aan de voet van deze toren. 
Naast deze functie had hij tijd voor 
vrijwilligerswerk en nu, na zijn 
pensionering, gaat dat onverminderd 
door. We zijn nieuwsgierig waarvoor 
hij zich zoal inzet of ingezet heeft 
om de leefbaarheid in onze wijk te 
verbeteren. Dus laten we hem over 
een aantal projecten vertellen.

Redacteur bij de wijkkrant
“Mijn eerste artikel ging over de 
bezorger van mijn avondblad, 
Younous uit Togo. Hij vertelde mij 
hoe het was om krantenbezorger 
te zijn. Om 4.00 uur de ochtend-
kranten rondbrengen, om 16.00 uur 
de avondedities en vaak ’s avonds ook 
nog naar TNT-post voor sorteerwerk. 
Hij was in het bezit van het diploma 
assistent-
elektromonteur. 
Ik wilde hem 
helpen aan een 
baan in die 
richting en 
stelde voor om 
een artikel over 
hem in de 
wijkkrant te 
schrijven, 
met daarbij 
de oproep 
‘Wie kan Younous verder helpen?.’ 
Er kwam een reactie van een docent 
aan het ROC in Amersfoort die in 
Voordorp woonde. “Kom maar met 
hem langs”, zei hij. Younous heeft zijn 
opleiding daarna verder afgemaakt, 
alleen van een baan op dat terrein is 
het nooit gekomen. Vorig jaar raakte 
hij zijn avondbaan in Tuindorp Oost, 
Voordorp en Veemarkt kwijt toen 
NRC ook een ochtendkrant werd: 
zijn wijken werden overgedragen aan 

Op 26 april werd Tertius Groenman door burgemeester Sharon Dijksma 
onderscheiden met een lintje voor zijn activiteiten als vrijwilliger. In het 
vorige nummer (nummer 2, 2023, bladzijde 10) staat een foto van deze 
feestelijke gebeurtenis en deden we de belofte om met hem kennis te 
gaan maken. We zochten hem deze zomer op in zijn fl at aan de Hijmans 
van den Berghlaan. 
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Tertius Groenman, kersvers 
Lid in de Orde van Oranje Nassau

Tertius met het 
bordje waarmee de 
familie hem naar de 

schouwburg lokte
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de krantenjongen die er ‘s ochtends 
toch al liep. Younous kreeg van de 
uitgever als bedankje een kadobon 
van 15 euro voor een kleine 20 jaar 
trouwe dienst; ik kan daar nog steeds 
boos om worden. Als lezers hebben 
wij hem blij kunnen maken met geld 
voor een nieuwe fi ets! Ik heb nog 
steeds goed contact met hem.”
Tertius schreef daarna nog heel wat 
hoofdartikelen voor de wijkkrant en 
in 2016 legde hij zijn pen neer.

Lid beheergroep ‘de Hoek’
Eind jaren ’90 kwam de toenmalige 
PvdA-wethouder Hans Spekman met 
het plan om de eerste opvangplek in 
Utrecht te realiseren voor 25 dakloze 
verslaafden. Tertius werd gevraagd 

om mee te denken over de nieuwe 
huisvesting aan de Sartreweg. Er was 
nogal wat weerstand van de om-
wonenden en de buurtbijeenkomsten 
verliepen behoorlijk heftig. “Na de 
opening van Hostel de Hoek in 2001 
was er in het begin best veel over-
last in de wijk: de hostelbewoners 
bedelden, dealden en liepen soms 
schreeuwend over straat. Het Leger 
des Heils heeft de dagelijkse leiding. 
Geloof speelt geen rol, ze kijken 
naar de mens. Ik vind dat zeer 
bewonderenswaardig. Bedenk dat 
hostelbewoners vaak buiten hun 
schuld op het verkeerde pad zijn 
geraakt.”
Als lid van de beheergroep sprak 
Tertius regelmatig met de leiding en 
allerlei gemeentelijke instanties over 
eventuele klachten. Deze werden 
doorgaans goed opgelost. 
In navolging van De Hoek zijn er 

nog vijf hostels in Utrecht gekomen. 
In 2026 zal de Hoek alweer 25 jaar 
bestaan. Enige tijd geleden heeft 
Tertius zich teruggetrokken uit de 
beheergroep.

Voorzitter huurdersvereniging
Jarenlang was Tertius voorzitter van 
de bewonersvereniging LHBR (fl ats 
van asr aan de Lamérislaan, Hijmans 
van de Berghlaan, Rümkelaan), totaal 
324 huurders. “Ik werd gevraagd 
om mee te praten en te denken toen 
er in 2009 groot onderhoud moest 
worden gepleegd aan de fl ats van 
de Lamérislaan. Ons bestuur, met 
name penningmeester John Boertje, 
woonachtig in een van deze fl ats, 
was nauw betrokken bij deze 
renovatie. De fl ats zijn naar de eisen 
van die tijd mooi opgeknapt.” Omdat 
de fl atgebouwen in de drie straten 
alle een andere eigenaar kregen 
trad Tertius uit de vereniging LHBR 
en richtte voor zijn eigen gebouw 
een huurderscommissie op: “Van de 
54 woningen zijn er nog maar 14 in 
huur, de overige zijn in particuliere 
handen. Deze complexe situatie vergt 
nog steeds veel aandacht.”

Initiatiefnemer verbetering 
leefomgeving
Soms blijft het niet bij adviseren, 
maar is er actie geboden. “Op het 
grasveldje naast mijn fl at werden 
destijds honden uitgelaten. Ik heb 
bij de gemeente aangeklopt en het 
parkje is mij in bruikleen gegeven. De 
heg eromheen is door de bewoners 
betaald. Ik houd een beetje toezicht 
en zorg dat het netjes blijft. Er komt 
soms een yogaklasje of er zitten 
jongelui te chillen. We kunnen er 
ook barbecueën of de warmte van 
de fl at ontvluchten.” Daar bleef het 
niet bij. Met goede adviezen van 
de gemeentelijke groenploeg en de 
hiervoor benodigde handtekeningen 
diende hij een plan in bij het 
Initiatievenfonds van de gemeente. 
Hij kreeg subsidie en daarmee 

werden twee extra lantaarnpalen 
geplaatst, een nieuwe stoep gelegd, 
amberbomen geplaatst en het groen 
van het Fruinplantsoen uitgebreid.

Open Tuinendag Utrecht
Als laatste noemt Tertius de ‘Open 
Tuinendag Utrecht’, die jaarlijks rond 
1 juli wordt gehouden in de binnen-
stad. “Ik was in 2010 betrokken bij 
de organisatie van de eerste open-
tuinendag in Utrecht, een initiatief 
van de toenmalige directeur van VVV 
Utrecht. Het is sindsdien een groot 

succes gebleken. Ook dit jaar, op 
zaterdag 1 juli, waren er, ondanks 
de regen, 1750 bezoekers. Ik heb 
geen groene vingers, ben zeker geen 
botanicus, maar als ik op deze dag 
de deelnemende locaties bezoek, 
tevreden tuineigenaren en vrijwilligers 
spreek en door de hele stad vrolijke 
mensen met ons passe-partout zie 
lopen, ben ik een blij man. Daar steek 
ik met plezier mijn tijd in.”

Het is wel duidelijk: Utrecht en in het 
bijzonder Tuindorp-Oost mag zich 
gelukkig prijzen met zo’n actieve 
stadgenoot. Het lintje is een 
welverdiende blijk van erkenning!
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Het is zaterdag 24 juni. Mijn man en 
ik hebben ons aangemeld om onze 
voetstap te zetten bij de Verbindings-
boom aan de Biltse Rading, want 
we hebben wat te vieren: we wonen 
dit jaar 40 jaar aan het Kouwer-
plantsoen. Het leek ons een mooi 
blijvend aandenken.

Er is plek voor 43 voetstappen. 
We krijgen ieder een nummer toe-
gewezen, wij zijn 19 L(inks) en 
20 R(echts). Het hele proces loopt 
gesmeerd, de dozen worden met 
ijzers verankerd, daarna wordt er 
een mengel van cement en gips in 
gegoten, gemixt en glad gestreken, 
wachtend op de voet.
Kunstenaar Annabel Schouten zorgt 
er persoonlijk voor dat het een mooie 
afdruk wordt. Ze zet de voet in de 
“schone modder” zoals ze het noemt 
en drukt de tenen en omtrek goed 
aan. In een mum van tijd is het klaar. 
Tijd voor een lang gesprek is er niet 
want dan drogen de volgende papjes 
te snel uit. 

We blijven nog even kijken: een hond 
zet zijn pootje naast de voet van zijn 
baasje, een jong stel viert het feit 
dat ze elkaar vijf jaar kennen en de 
voetstap naast die van mij is van een 
jongeman die in de fl at tegenover de 

Eveline ter Wolbeek 
heeft wat te vieren

Frans Jacobs liep deze zomer voor de 
zesde keer de Nijmeegse Vierdaagse uit

Wat doen onze redactieleden in de zomer?

Op de foto’s is te zien hoe Frans met gladiolen in de arm de 
laatste kilometers afl egt over de ‘Via Gladiola’, zoals de 
St. Annastraat de derde vrijdag in juli altijd wordt genoemd.
Frans heeft ons verklapt dat hij ooit de oudste debutant was: 
hij liep voor het eerst de Vierdaagse op zijn tachtigste. 
De meeste lopers beginnen op jongere leeftijd...

boom woont. En zo zijn er nog 38 
redenen voor een stap. 

Als blijkt dat er belangstelling is vanuit 
de wijk voor een volgende ring, dan 
kan hiervoor subsidie worden aan-
gevraagd bij het Initiatievenfonds van 
de Gemeente. Is er iemand die het 
op zich wil nemen om dit te 
inventariseren en organiseren? 
Stuur een berichtje aan: 
redactie@tuindorpoost.nl. 
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Een kauwgomkunstwerk, een statiegeldapparaat of 
een prullenbasket 

De brugklasleerlingen van het Gerrit Rietveld College voerden 
in de weken voor de zomervakantie hun laatste opdracht voor 
het vak Onderzoek & Ontwerpen uit. Het wijkbureau Noordoost 
had de school gevraagd een oplossing te bedenken voor het 
zwerfafval in De Gaard. De leerlingen deden hiervoor eerst in 
groepjes onderzoek. Ze gingen bijvoorbeeld op stap met de 
Utrechtse Plandelman (plandelen = wandelen + plastic rapen), 
die ten strijde trekt tegen zwerfafval in de stad. De Plandel-
man gaf de scholieren veel informatie.

Drie creatieve oplossingen
De groepjes leerlingen gebruikten 
alles wat ze te weten waren 
gekomen voor hun advies om het 
afval-probleem in De Gaard aan te 
pakken. Elk groepje presenteerde 
tot slot op school hun creatieve op-
lossing om zwerfafval tegen te gaan. 
De school stuurde de drie beste 
ideeën door naar het wijkbureau. 
Dat zijn:
•  Een beeld waarop je kauwgum 

kunt plakken. De leerlingen lieten 
zich hiervoor inspireren door het 
kunstwerk ‘kauwgommeisje’ (Ineke 
Kaagman, 2008).

•  Een statiegeldapparaat in de school, 
zodat leerlingen gebruikte blikjes en 
fl esjes mee terug nemen naar school. 
Ze gooien hun afval onderweg niet 
weg als ze er op school geld voor 

Rietveldscholieren bedenken oplossingen 
voor het zwerfafval in De Gaard

krijgen. In station Utrecht Centraal staat 
ook zo’n apparaat. Daarmee krijg je 
geld terug met je tikkie-app.
•  Een prullenbasket, waardoor het 

uitdagender wordt om iets in de 
prullenbak te gooien. Dat is een 
prullenbak met een achterwand en 
zijvlakken, zodat er meer afval in de 
prullenbak terechtkomt.

Het wijkbureau reageerde enthousiast 
op de voorstellen van de leerlingen. 

          Wordt dus hopelijk vervolgd…

Ontwerp voor een statiegeldapparaat 

Ontwerp voor een kauwgumkunstwerk

Ontwerp voor een prullenbasket

Waarom de prullenbasket gebruiken?
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Na bijna 20 jaar Primera De Gaard met heel veel plezier 
te hebben gerund, hebben Theo en José van Ledden hun 
zaak per 2 september verkocht. De nieuwe eigenaren zijn 
Wout en Karim. Beide heren zijn door de wol geverfd, ze 
hebben namelijk al een Primera-winkel in Tiel. Zij willen de 
Primera in De Gaard met veel enthousiasme voortzetten.

Theo en José van Primera De Gaard nemen afscheid

Start in oktober 2003 
Theo en José zijn in diverse andere branches actief 
geweest waar klantcontact altijd de hoofdrol speelde. 
In oktober 2003 startten ze hun zaak in het hart van De 
Gaard. In 2020, na de grote verbouwing van de Gaard, is 
de Primera verplaatst naar de bekende plek tegenover de 
Albert Heijn.

Graag willen Theo en José al hun trouwe klanten hartelijk 
bedanken voor alle klandizie door de jaren heen. Vooral 
ook veel dank voor de support tijdens de zeer grondige 
en uitgebreide verbouwing van De Gaard. Dat waren nog 
eens uitdagende tijden te noemen…

Afscheidsreceptie
Zoals je misschien gemerkt hebt, is op zaterdag 
2 september een mooie afscheidsreceptie geweest voor 
alle trouwe klanten.

Wij hopen dat Theo en José volop kunnen gaan genieten 
van hun welverdiende pensioen, hun kinderen en klein-
kinderen en het maken van mooie reizen.
Als bewoners en klanten willen wij hen óók bedanken 
voor hun gastvrijheid en luisterend oor.

Theo en José voor hun Primera de Gaard

Bedankt Theo en José: het gaat jullie goed!

Op 23 juni organiseerden we voor onze bezorgers 
een bedankborrel op het Kouwerplantsoen. 

Het was een mooi moment om elkaar beter te 
leren kennen en laagdrempelig verbeterpunten 
te bespreken om jou, als lezer, nog beter van 
dienst te kunnen zijn!

Bezorgersborrel
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“Heb je een wegenkaart in de auto?” vraagt mijn 75-jarige 
moeder een paar dagen voordat we op vakantie gaan. “Ma,” 
grinnik ik, “daarvoor heb je tegenwoordig een telefoon”.

Mijn moeder haalt haar schouders op. Ze vindt al die digitale 
middelen maar niks. Toegangskaartjes print ze steevast uit en 
in restaurants weigert ze om de menukaart via een QR-code 
te bekijken. Online geld overmaken is ook geen optie, want 
internetbankieren is voor haar abracadabra.

Zelf zie ik digitalisering als een positieve ontwikkeling van deze 
tijd. Voor bankzaken hoef ik niet meer persoonlijk naar een 
kantoor en herhaalrecepten bij de apotheek vraag ik aan met één 
druk op de online knop. In Tuindorp-Oost gaat het zelfs nog een 
geautomatiseerd stapje verder: medicijnen ophalen kan op elk 
moment van de dag, desnoods midden in de nacht, want de 
doosjes worden klaargelegd in de Servilocker; een soort snack-
automatiek, maar dan voor pillen in plaats van kroketjes en 
frikandellen.

Ook verdwijnen in onze wijk straks alle parkeerautomaten. 
Binnenkort hoef je niet meer naar het eind van de straat te 
wandelen voor een parkeerticket, maar betaal je de kosten via 
een app op je telefoon. Hetzelfde geldt voor de OV-kaart. In- of 
uitchecken? Installeer de app! Je zorgkosten declareren? Via de 
app! De slimme thermostaat hoger of lager zetten? Gebruik de 
app! Weten hoe de zonnepanelen het doen? Je ziet het in de app!

Met vier happy kinderen op de achterbank, kampeerspullen tot 
aan het dak, een koelbox vol eten en drinken en een mobiele 
telefoon in de daarvoor bestemde houder vertrekken we naar 
Frankrijk. Geen gestuntel met een papieren wegenkaart die door 
het vele gebruik ervan bijna onleesbaar is, nee, dit is routeplanning 
anno 2023: gewoon kijken en luisteren naar een app.

Na uren rijden komen we erachter dat we de adapters voor de 
telefoonopladers zijn vergeten. De mobiel van mijn man begeeft 
het als eerste, een paar uur later die van mij. Wij kunnen er wel 
om lachen, maar onze verveelde, uitgehongerde kinderen vinden 
er niks avontuurlijks aan. “We stoppen gewoon even in het eerst-
volgende dorp,” zegt mijn man. “Ja, doe maar,” moppert onze 
jongste, “misschien hebben ze daar een app.”

------
@Aard: 
Eveline heeft een nieuwe profi elfoto aangeleverd, die ik heb bijge-
voegd

Evelyne Hermans woont met 
haar gezin in de wijk en schrijft in 
elke editie van de Wijkkrant een 
column over het leven en wonen 
in Tuindorp-Oost.

De laadlantaarnpaal: 
een goed idee

Van onze duurzaamheids-
redacteur Sandor Penninga

Utrecht ambieert een schone en stille stad te 
worden en voldoende laadpunten zijn dan van 
essentieel belang om dit te realiseren. 
Momenteel telt onze stad 1500 laadpalen en 
elke maand worden er 30 bijgeplaatst. 
Alleen is de ruimte in de stad schaars en daar-
om lijkt een laadlantaarnpaal - een lantaarn-

Zoals iedereen weet neemt het aantal 
elektrische auto’s sterk toe de laatste tijd. 
Wie in de wijk zijn of haar auto oplaadt 
zal het ondertussen wel gemerkt heb-
ben: op bepaalde plekken en tijden zijn 
de laadplekken bezet en grijp je ergerlijk 
naast de laadpaal. In 2030 zullen er zo’n 
2 miljoen elektrische auto’s rondrijden 
in Nederland en de overheid verwacht 
daarvoor 1,7 miljoen laadpunten nodig te 
hebben. 

@Aard: 
Eveline hehehhhehehehehehehehehehehehehehehehehehehehehhehehehehehehehhehehhehhehehehehhehehehheheeeheheheheeheheeeheeeheheheheeheheheehheeeeheeeeeefefefeefefefefefefefefefeefefeefefeeffefeeeffefefeefefeeefefeffefeeffefefeeefefeefefefffeeffefeffeeefeefeefefeeeeeefeeeeeefeefeeeffeeefeee t t tttt tttt t ttt t tt tttt ttt tttt t tt ttt tt ttt t tt ttttttttttttt eeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeee nnnnnnn n nnnnnnnn nnnnnnnn nnnnnnnnnnnnnnnnn nnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnn niieeueeeueueeueueuuuuuueuueeeueeeuuuuuuueeeeeeeeuwewewewewewewewewewewewewewewewewewewewwewewewewweweweweweweweweweweweeewewewewewewwewweweeeeweeweweewewewwwweeeeewwwewwwewweew  p p ppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppprorrororooooorooooooooooorooooooorooooooooooooooor fi fififififififi fifififififififififififififififififififi elfototttt  aaananananananannnannnnanananannnanaananannanananaannnaannanannnannanaaanannannnnananaanannannanaaaananaannnnnanaaanaanaannnnnnnaananananannnnnnnaaaanaannaaaaaaanaanaaaananaaaaanannnnaaaaannnnnnaanaaaaannnaanaaaaannnaaaaannaananananannnnaanaanannaananannaanaaanannnaangegegeggegegeggegegegegegeeegeegegegeegeeeegegegegegegegegegeggegeeeeegggegggggeggeeeeegegeggeggegegegegegegeeegegegegeggegegegggegegeggeggegggeggegegegggegggggeegegeeegeggegggeeeeeegegggggegeegeeggeggeeegggeggeegegegegggegeggggeggeggeegeggggegggggggeggegggegeggggggggggggggggeeggeggggegeggggeeegegggegegeggegeegegggggegggegegegegeegegeggggegegegeggegegggegeegegegggegeegeggggeegeggggggggg leeeleeeleeleleleeleleelelllleleleleelleeeleleleleelelelelelllleleeleleleeeelelelelelelelelelleleelelleleleeelelellleeelelelleeleleeleleleeeleleleeeeleelleeeeeeeeleeeeleleeleelll veveveveveveveveveveveveveveveveeveveeevevevevevevevevevvevevevevevvvevevevevevvvvevevevevvvevevvvvvevvvvevvveveevvvevvveevevevevevevveeeevevvevevevevvvvevveveeeeeveveeeeveeeveeeerdrddddddddddddddrddrdddddddddddrdrdrdrdddddddrddddrdrddddrdrdddrddddrdrdrdrdrdrddrdrdrdrdrdrdrdrdrdrdrdrddrdrdrdrdrdrdrdrdrdrdrdrdrddddrddrdrdrrdrdrddrddrdrdrdrdrrdddddrdrrrrrddddrdrddrdrdrdrrdrdrrdrrdrddrdddrdrrdddrdddrdddrrddrdrdrdrdrdrddrdrddrdrdrdrddd,,,,,,, , ,,,,,,,,,,,, , ,,,,, , , ,,,,,,,,, dddidddidddddidididididididdiddddiddidididididddidddddididdididdddiddiddddidididddididididdidiiddididddiddidddidddidddddidddidddidididdddddidddddidididddddddddddddddddiddddddidddiddddddddddddddddidiidiiddddiiiidddiiddidididiieeeeeeeee eee eee ee eeeeeeeeeee e e eeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeee e e eeeeee eeeeeeeeeeeeeeeeeee ikikiiikkikikkiikikkkikikikkikikikkikikkkikkkikkkkk hh hhhh hhhhhhhh hhhhhhhh  hhhhhhhhhebebebebebbebebebebbbebebebebebebebebebbebebbebbebebebebbebeebebebebebebebebebebebebebeebbebeebebeebbbbbeebbbbbeebbbebeeeebeeeeebbbbeeebbbbbeeebbbbbbbeeebbbbbebbbbeeb bbbbbbbbbbbbbbbbbbbbbb bbbbbbb b bbbbbbbbb bbbbbbbbbbbbbbbbbbb bbbbbbbbbbbbbbbbbbbbbbbb b bbbbbbbbbbbbb bbbbbbbbbbbb bbbbbbbb b bbbijijijijijijjjjijijiijijijijijijijjiijiijijijijijjiijijijjijijiijiijijijiijijiijiijijijijijjijijjjjjjjjjjjjjjjjjjiijjjjjjjjjjjjijjjjjjjgeggegegegegegegegeeeeggeggegegeeegeeggegegeegegeegggeggegegggeeeggegeeggeggegeegegegegeeeegegggeeegegeeeeeggeeegeegggeeeegeeeggeegegeeeeeeegeeeggeegegeeeegeeeeeee------------------
voegd

Advertentie

(H)appie de peppie

Een omgebouwde bestaande lantaarnpaal in Ondiep
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paal gecombineerd met een oplader voor een 
e-auto - een geniaal idee.

Deze laadlantaarn heeft veel potentie. Een 
klein rekensommetje maakt dit duidelijk. 
In een stad als Utrecht staan zo’n 65.000 
lantaarnpalen. Ze worden van stroom voor-
zien door 600 elektriciteitskasten. Op elke 
kast kunnen 3 laadlantaarns aangesloten 
worden. Dat betekent al gauw 1800 extra 
laadplekken. De laadkastjes worden direct 
aan de bestaande lantaarnpaal gemonteerd. 
Dit scheelt veel ruimte en tijd. Ruimte omdat 
er geen aparte laadpalen geplaatst hoeven 
worden en tijd, omdat de installatie van een 
laadkast op een lantaarnpaal veel sneller gaat 
dan een installatie van een laadpaal. De laad-
kast op de lantaarnpaal wordt aangesloten op 
een reserve-ader in de elektriciteitskabel van 
de lantaarnpaal. Er hoeft dus niet gegraven te 
worden voor extra bekabeling. 

Sinds mei van dit jaar loopt er een pilot in 
Utrecht. Hiervoor zijn er 2 laadlantaarns 
geplaatst in Ondiep en in Kanaleneiland.
Het idee om auto’s op te laden via lantaarn-
palen is niet nieuw, maar het is wel nieuw dat 
dit gebeurt via al bestaande lantaarnpalen. 
Hoewel het idee eenvoudig is, blijkt het in de 
praktijk niet zo simpel te zijn. De proef kan 
bijvoorbeeld mislukken, omdat de kabels die 
in de lantaarns zitten soms al 50 jaar oud 
zijn: zijn ze goed genoeg om de hoeveelheid 
stroom die nodig is voor het laden aan te 
kunnen? Het laden van auto’s vraagt immers 
veel méér stroom dan de straatverlichting. 
Hoelang de proef in Utrecht duurt is nog niet 
bekend. 

De mitsen en maren
Hoewel het een fantastisch idee is om 
bestaande lantaarnpalen te combineren met 
laadkasten voor de elektrische auto’s is het de 
vraag hoe veilig dit is. 
Maken we een vergelijking met de nieuwe en 
speciaal hiervoor ontworpen lichtmasten, dan 
zien we met name verschillen binnenin de 
paal. Hoewel de buitenkant, het armatuur zeg 
maar, er ongeveer het zelfde uitziet, zit in de 
paal veel meer techniek. Zo heeft de nieuwe 
paal een dubbelwandige isolatie, een eigen 
netaansluiting voor de verlichting en 

voor de laadpunten. Hiermee voldoet 
het aan de eisen van ElaadNL (kennis- en 
innovatiecentrum ElaadNL is een initiatief van 
de gezamenlijke Nederlandse Netbeheerders 
en onderzoekt en test het slim en duurzaam 
opladen van elektrische voertuigen).
Door deze materiaalkeuze kan de paal nooit 
onder spanning komen te staan, wat de 
veiligheid voor gebruikers van de laadfunctie 
vergroot. 
Hoe zit dit met de twee omgebouwde 
lantaarnpalen tot laadlantaarns in Utrecht? 

Naast veiligheid is het de vraag hoe het 
zit met de verantwoordelijkheden van de 
verschillende partijen zoals de gemeente, 
installatiebedrijven en investeerders en 
projectontwikkelaars. 
Dit gaat om vragen als: wie wordt eigenaar 
van de laadlantaarns? Wie gaat de laad-
lantaarns plaatsen, betalen en onderhouden? 
Ervaringen in andere gemeenten die Utrecht 
hierin al voorgingen, leert, dat er ruwweg 
twee opties zijn om dit dit varkentje te 
wassen. 
- Optie 1. Gemeente Utrecht wordt 
eigenaar  van de laadlantaarns en een 
andere (installatie-) partij wordt verant-
woordelijk voor de laadpunten; dus voor de 
techniek, de exploitatie en het onderhoud 
ervan. Voor dit laatste willen gemeentes 
liever niet verantwoordelijk zijn, omdat ze 
het ondernemersrisico voor de exploitatie 
vaak niet willen/kunnen dragen. 
- Optie 2. Gemeente Utrecht gaat deel 
uitmaken van een consortium bestaande 
uit investeerders/projectontwikkelaars en 
installatiepartijen, die de inhoud en techniek 
van de laadlantaarns met zich meebrengen. 
In dit consortium wordt geregeld dat de 
gemeente een marktconforme vergoeding 
ontvangt. Hiermee wordt een verantwoorde 
en kosten-neutrale oplossing gevonden voor 
de investering en is daarmee goed uit te 
leggen en te verantwoorden naar de burger. 

Kortom: het is spannend wat de resultaten 
van de proef met de laadlantaarns in 
Utrecht zijn. Zullen er in de nabije toekomst 
1800 laadlantaarns in de stad Utrecht te 
bewonderen en te gebruiken zijn? Een nieuwe en speciaal hier-

voor ontworpen lichtmast
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Zon, stoepkrijt en iets lekkers: de ingrediënten voor een 
geslaagde straattekenwedstrijd op zaterdag 17 juni. Acht-
tien kinderen tekenden fanatiek het schoolplein van De 
Beiaard vol, aangemoedigd door hun ouders. Er was voor 
iedereen iets te eten en te drinken en alle kinderen moch-
ten een cadeautje grabbelen. 
De mooiste tekeningen werden beloond met een prijs. 
Drie winnaars gingen met een mooie tekendoos naar huis. 
Drie andere kinderen kregen een aanmoedigingsprijs. 
Gefeliciteerd allemaal!

Straattekenen op een stralende dag

Het Wevehuis is alweer bijna twee jaar open aan de Romerostraat 
in Voordorp. En goed nieuws: het huurcontract van ons buurthuis 
is verlengd met een jaar. 

Door de buurt, voor de buurt
Het Wevehuis is het buurthuis voor Voordorp, Veemarkt, Tuindorp en Tuindorp-Oost. Het is een plek waar je elkaar 
kunt ontmoeten, mee kunt doen aan activiteiten of deze daar zelf kunt organiseren. De verschillende vrijwilligers 
zorgen ervoor dat het Wevehuis een waardevolle bijdrage levert aan het welzijn van de buurt. 
In het buurthuis kun je cursussen en workshops volgen en je kunt er ruimte huren voor bijvoorbeeld een feestje of 
vergadering. Kijk hiervoor op wevehuis.nl/huren.

Wat is er te doen in het Wevehuis?
Elke donderdag van 14.00 tot 17.00 uur kun je terecht voor een kop koffi e of thee, een spelletje en een praatje. 
Daarnaast is er donderdags altijd:
•  Gratis schildercursus: elke donderdag van 14.00 tot 16.30 uur
•   Gratis bridgecursus (enige ervaring vereist): elke donderdag van 14.00 tot 16.30 uur
•   Kraanvogel-Qi-Gong-les: elke donderdag van 14.00 tot 15.00 uur. Kosten: €3,- inclusief consumptie
Kijk voor een volledig overzicht van activiteiten op wevehuis.nl/activiteiten.

Lezingen over kunstgeschiedenis
Kunsthistoricus Leon Daemen start vanaf september met een nieuwe serie van 4 lezingen over opmerkelijke 
tentoonstellingen in Nederlandse musea. Op het programma staan onder andere Henry Moore en de familie 
Brueghel. Alle onderwerpen worden in een breder kader gepresenteerd zodat je goed voorbereid de tentoonstelling 
op eigen gelegenheid kunt bezoeken. Voor het volledige programma zie bureauleonart.nl.

    

Wevehuis blijft voorlopig in Voordorp
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Ezelsdijk
In de vorige editie van deze krant 
hebben we de mogelijke scenario’s 
opgesomd en aangekondigd dat 
de gemeente eerst een technische 
bijeenkomst zou organiseren. Deze 
heeft plaatsgevonden op 13 april. 
De woordvoerders van verschillende 
partijen zijn bijgepraat. De gemeente 
vertelde over de voor- en nadelen 
van de scenario’s en gaf antwoord 
op de vragen. De gemeenteraad 
behandelde vervolgens in de raads-
vergadering van 11 mei het project.

Mandjessupermarkt en 
bevoorrading via andere 
straat
De raadsleden hebben gekozen voor 
het scenario waarbij het huidige plan 
en stedenbouwkundig plan van eisen 
worden aangepast. 
De aanpassing is ook gelijk benoemd: 

‘Bevoorraden van de supermarkt via 
andere straat’. De supermarkt zal dus 
via de Kardinaal de Jongweg bevoor-
raad worden in plaats van via de 
Huizingalaan. Hierbij spant de 
gemeente zich maximaal in om de 
bomen aan de Kardinaal de Jongweg 
te sparen door slimme, creatieve 
aanpassingen. 
Bezoekers van de supermarkt en de 
winkels worden geacht het OV of de 
fi ets te gebruiken. 

Om dit te realiseren gaat de 
gemeente regelen dat:
•   er genoeg mogelijkheden komen 

om de fi ets goed te kunnen 
parkeren;

•   het ondergrondse parkeren alleen 
voor auto’s van bewoners en hun 
bezoekers is;

•   de supermarkt contractueel ver-
plicht wordt om aan dit concept 
mee te werken.

Plannen voor de wijk

In Tuindorp-Oost zijn verschillende ontwikkelingen gaande. Toen deze 
editie naar de drukker ging, was er voornamelijk wat te melden over 
de Ezelsdijk. De perikelen rond de Valetonlaan en de plannen voor de 
Kögllaan blijven onze aandacht houden.

TIJDLIJNTIJDLIJN

Eisen en wensen voor gebied 
Ezelsdijk
Nu de raad een keuze heeft gemaakt 
wordt het document met eisen en 
wensen voor het gebied afgemaakt 
(Stedenbouwkundig Programma van 
Eisen - SPvE). De inzet is om samen 
met buurtvereniging, winkeliers, 
huidige huurders en eigenaar 
Kerckebosch Ezelsdijk B.V. tot een 
zo groen mogelijke vormgeving te 
komen van de openbare ruimte, 
inclusief speeltuin. 
Naar verwachting is het SPvE na de 
zomervakantie 2023 klaar en wordt 
het openbaar gemaakt. 
Dan kan iedereen erop reageren.

Na lang wachten is het op 28 juni eindelijk zo ver: de grote gaten in de weg 
rondom het Kouwerplantsoen worden gerepareerd. Je kunt er weer rustig 
rijden zonder door elkaar geschud te worden of een lekke band oplopen.

Nieuw asfalt
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“Iedereen die iets te maken heeft met Nimeto, vroeger, 
nu of in de toekomst, was welkom. Het was dan ook 
gezellig druk’’, vertelt Lauren Zerb. Zij is verantwoordelijk 
voor de marketing en communicatie van de school. De 
school pakte fl ink uit met een festival: “Er waren foodtrucks, 
een mini-reuzenrad en een bingo. We hadden potten op het 
dak staan waar gekleurde rook uitkwam. Jonge Utrechtse 
bands en een stand-upcomedian traden op. Een host van 
radio Dakhaas praatte de dag aan elkaar. En een brassband 
warmde iedereen op voor de 
offi ciële opening van het 
verbouwde pand.”

Transparante en toekomst- 
bestendige gebouwen
De verbouwing startte in 2018 
met het schetsen van de eerste 
contouren. Lauren: “We wilden 
de school verduurzamen en klaar-
maken voor de toekomst. Een 
jonge architect ontwierp voor ons 
een gebouw waarmee we bij wijze 
van spreken de komende honderd 
jaar vooruit kunnen.” In 2020 
begon de verbouwing die in delen 
werd uitgevoerd. “We schoven 
telkens op naar een andere
locatie in het pand. Een aantal 
opleidingen verhuisde tijdelijk naar 
Nieuwegein. Zo kon ons onderwijs 
doorgaan.”
Ook de brug over de weg, die de 
twee panden van Nimeto verbindt, 
werd afgebroken en in nieuwe stijl 
weer opgebouwd. “We wilden die 
verbinding houden en mooi in de 
omgeving laten passen.”

Van schildersopleiding naar creatieve vakschool
De twee gebouwen en de verbindingsbrug waren er niet 
altijd. Nimeto begon namelijk honderd jaar geleden in de 
Schoolstraat als Nationale Schilderschool. Een aantal jaren 
later verhuisde de opleiding naar de Kievitstraat. In 1968 
betrok Nimeto de huidige locatie aan de Smijerslaan. Aan de 
overkant, aan de Sartreweg, was destijds de slagersvakschool. 
Die locatie werd onderdeel van Nimeto en om beide panden 
te verbinden werd een brug gebouwd over de weg. 
In de afgelopen honderd jaar is het aanbod van de school 
uitgebreid met opleidingen als ‘signmaking en wayfi nding’, 

‘stand- en decorbouw’ en 
‘restauratie en decoratie’. 
“Onze leerlingen maken 
ruimtes binnen en buiten 
mooier, praktischer of beter. 
Van ziekenhuizen, restaurants 
en kantoren tot pretparken 
en toneelvoorstellingen”, zegt 
Lauren trots. “We leiden ze op 
tot creatieve ruimtemakers.”

Meer weten over 
Nimeto?
Meer over de historie van de 
school en het schildersvak vind 
je in het museum, gehuisvest in 
de kelder van de school. 
Dit museum is ingericht als een 
atelier anno 1900. Je vindt er 
historische voorwerpen uit 
het schildersambacht en een 
bibliotheek met oude vak-
boeken. Het museum en het 
archief kun je op afspraak 
bezoeken. Kijk voor meer 
informatie op: nimeto.nl/over-
nimeto/museum/.De vernieuwde brug die de twee gebouwen van Nimeto 

verbindt. Foto’s: Gerrit Spruijt

Feest voor honderdjarig Nimeto

Creatieve vakschool Nimeto bestaat honderd jaar en 
is klaar met de verbouwing. Dat vierde de school met 
een gezellig en kleurrijk festival op 22 juni. 

Een gezellig en kleurrijk spektakel met minireuzenrad op het 
Nimeto-festival. Fotos: Nico Alsemgeest

De school is verduurzaamd en toekomstbestendig. 
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www.ouwehandrouwbegeleiding.nl
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Agenda

... bloemenzaak De Korenschoof op de Jan van Galenstraat toch niet dichtgaat? Christel, die 
we al kennen uit de winkel, is de nieuwe eigenaresse van de bloemenzaak sinds 1 augustus. 
Zij veranderde de naam in ‘Bloembinderij de Vernieuwing’. Wij wensen de Christel veel succes toe!

... de documentaire ‘Fly away’ van Mathijs Nieuwenhuijs te zien is op NH Nieuws? Mathijs 
maakte de fi lm samen met zijn studiegenoot Joep voor zijn opleiding Journalistiek. We schreven er 
in de vorige wijkkrant over. Kijk op nhnieuws.nl en zoek op Fly away of gebruik deze link: 
nhnieuws.nl/nieuws/321406/rienk-49-vloog-zijn-droom-achterna-tegen-de-wens-van-zijn-familie

... elke woensdagavond een groep sporters (50+) een uurtje aan de conditie en spierkracht werkt in de gymzaal aan 
de Wevelaan? Jan’s Konditie-uurtje (JKU) bestaat uit een conditietraining met vooral loopoefeningen, dan oefeningen 
voor alle spieren op de mat. Als afsluiting een balspel. Dit alles onder leiding van een professionele trainer. Je kunt op 
elk niveau instromen en meedoen, dus doe vrijblijvend een keertje mee!
Woensdag van 19.00 tot 20.00 uur in de gymzaal op Wevelaan 2.
Contributie: 220 euro per jaar (ongeveer 40 trainingen per jaar). Informatie: Jan Anne Annema, 06 24729125, 
of mail naar j.a.annema@tudelft.nl 

... je nog tot oktober kunt 
verdwalen, rennen en speuren 
in het maisdoolhof? 
Hoe snel vind jij de uitgang? 
Da’s nog niet zo makkelijk als je 
tussen de maisplanten staat: moet 
je hier rechts, links of rechtdoor? 
Of moet je terug?
Het maisdoolhof is geopend op het 
terrein van Steck, Gageldijk 3 (het 
voormalig tuincentrum Over-
vecht). Het startpunt is het 
tuincafé Noordertuin en 
de openingstijden zijn gelijk 
aan die van Steck. Toegang is 

gratis, en aan de speurtocht zit een klein presentje gekoppeld.

... ook in onze wijk weer oplichters actief zijn die het gemunt hebben op oudere bewoners? Vraag aan de deur 
een ID en sluit de deur als je iets wilt halen voor die persoon. Wanneer je besluit de onbekende binnen te laten, laat 
hem of haar dan ook zélf uit en check of de deur ook echt dicht is. Wees alert en bij twijfel: bel 112!

Op zaterdag 23 september vindt in 
speeltuin ‘de Pan’ van 11.00 - 16.00 uur 
een gezellige Herfstmarkt plaats. 

Mensen uit de wijk kunnen een kraam of tafel huren om hun 
creaties te verkopen en kinderen kunnen hun kleedje meenemen. 
Houd de website speeltuindepan.nl in de gaten voor meer details.

Op zaterdag 11 november vieren we in onze wijk 
weer St. Maarten. Ook dit jaar wordt er een 
gezellige bijeenkomst georganiseerd, zeer waar-
schijnlijk in de aula van basisschool De Beiaard. 
Inloop met chocomel vanaf 17:45 uur, een klein 
programma om 18:00 uur, en daarna gaan de 
kinderen in groepjes de wijk in met hun lampion. 
Houd fl yers en posters in de gaten voor precieze 
locatie en tijden.
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De ezeltjes
Twaalf pootjes staan er op de sokkel van de beelden-
groep aan de Jan van Galenstraat. Dan weet je meteen: 
het moeten drie ezeltjes zijn. En als je goed kijkt, zie je 
dat het klopt. Ze staan heel knus en gezellig bij elkaar. 
Ze zijn in brons gegoten door de Amerikaanse beeld-
houwer Floyd Tennison de Dewitt, een paardenlief-
hebber, die in Amerika de kunstacademie bezocht, en 
op een gegeven moment naar Amsterdam verhuisde. 
Uiteindelijk voltooide hij bij professor Esser zijn studie 
aan de Rijksacademie van beeldende kunsten.

Het beeld staat er niet voor niets: het verwijst naar de 
Ezelsdijk, die daar vroeger lag en die verdween toen de 
grote, brede Kardinaal de Jongweg werd aangelegd. 
Het beeld is dus eigenlijk een herinnering aan de tijd dat 
er ook bij ons nog veel kleine weggetjes waren zonder 
veel verkeer en met af en toe een ezeltje, dat een kar 
trok of een zware last op zijn rug torste. Het beeld staat 
er sinds 1970: gepensioneerde ezeltjes in alle rust.

Heel veel mensen houden van deze drie lieve dieren. Misschien kunnen we ze over een tijdje niet meer zien omdat er 
gesloopt en gebouwd gaat worden aan de Jan van Galenstraat. De redactie gaat ervan uit dat de gemeente erop toeziet 
dat ze na afl oop weer terugkomen.

Kunst in de wijk
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